
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2011-09-29, § 21 

 

 Tid Torsdagen den 29 september 2011 kl 16.30 – 17.05 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 29 september 2011 

 
 

 

Ulla Hamilton Emilia Hagberg 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordföranden  

Emilia Hagberg (MP) vice ordföranden  

 

Bo Arkelsten (M)  

Datevig Mardirossian Lönn (M)  

Mark Klamberg (FP) §§ 7 - 17 

Jonas Naddebo (C)  

Malte Sigemalm (S)  

Annika Ödebrink (S)  

Oskar Levin (S)  

Martin Hansson (MP)  

  

 
Tjänstgörande ersättare: 

   

Christoffer Kuckowski (M) för Daniel Valiollahi (M) 

Inga-Lill Larsson (M) för Annika Davidsson (M) 

Charlotta Schenholm (FP) för Mark Klamberg (M) §§ 1 - 6 

Kajsa Stenfelt (V) för Claudia Jiménez-Guala (V) 

 

Övriga ersättare: 

Peter Abelin (M) §§ 17 - 27 

Christer Svärd (M)  

Jesper Svensson (FP)  

Göran Oljeqvist (KD)  

Margareta Stavling (S)  

Jimmy Lindgren (S)  

Hanna Helsing (S)  

Hampus Rubaszkin (MP)  

Maria Antonsson (MP)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Per Anders Hedkvist, Fredrik Alfredsson, Louise Bill, Kristofer 

Tengliden, Åse Geschwind, Lars Jolérus, Erica Lawesson, Ulla Ritzén och Lovisa 

Wassbäck samt borgarrådssekreteraren Carl Höglund och biträdande 

borgarrådssekreteraren Martin Savén från roteln. 



  

 

 
 § 21 

Stadens beredskap för havsnivåhöjningar och planerade åtgärder för att 
minska dess konsekvenser. Skrivelse till kommunstyrelsen. Svar på 
remiss 
Dnr T2011-000-02494 

 
Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt trafikkontorets förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden överlämnar och åberopar kontorets 

 tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

2 Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande från den 1 september 2011. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark Klamberg (FP), Jonas Naddebo 

 (C) Malte Sigemalm m.fl. (S) och Emilia Hagberg m.fl. (MP)  

 föreslår (se beslutet). 

 

1) Kajsa Stenfelt (V) föreslår följande: 

 

1 Att avslå kontorets förslag till beslut 

 

2 Föreslå att nämnden begär att kommunstyrelsen snarast ber SMHI göra en 

 bedömning av risken för att havsytan stiger med 1,5 - 2m till år 2100, 

 baserade på det senaste årets vetenskapliga rön inklusive den rapport som 

 Arktiska Rådets arbetsgrupp tagit fram. 

 

3 Att därutöver anföra: 

 

Havsytans nivåhöjning styrs nästan uteslutande av den takt med vilken isen på 

Grönland smälter. Kunskapen om de processer som styr denna avsmältning är 

otillräcklig och ny kunskap tillkommer kontinuerligt. Det är därför helt 

nödvändigt att staden gör en förnyad bedömning av de allra senaste 

vetenskapliga rönen så att väl underbyggda beslut rörande i första hand Slussen 

kan tas så snart som möjligt samtidigt som en övergripande strategi kan 

utarbetas för hur havsnivåhöjningen ska hanteras långsiktigt. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 
Reservation 

Kajsa Stenfelt (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 



  

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark Klamberg 

(FP) och Jonas Naddebo (C) enligt följande: 

 

Trafikkontorets svar på skrivelsen understryker med all önskvärd tydlighet 

vikten av att skyndsamt komma igång med konstruktionen av en ny lösning för 

Slussen för att Stockholms stad och hela Mälarregionen ska ha bättre beredskap 

för såväl havsnivåhöjningar som översvämningsrisker.  

 
Ersättaryttrande 

Göran Oljeqvist (KD) instämmer i särskilt uttalandet av ordföranden Ulla Hamilton 

m.fl. (M) Jonas Naddebo (C) och Mark Klamberg (FP). 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


